

## Are All Sins the Same?

(part 1 of 2)

## 所有的罪都是一样的吗？

(第一单元)

### Ways in Which All Sin is the Same:

#### 1. We all have the same GREAT NEED

\* We are all in the same place, being GREAT SINNERS in need of a great Saviour

(Colossians 2:13 And you, being dead in your trespasses and the uncircumcision of your flesh, He has made alive together with Him, having forgiven you all trespasses, Ephesians 2:8-9 For by grace you have been saved through faith, and that not of yourselves; *it is the gift of God, (9) not of works, lest anyone should boast.*)

#### 2. We all have the same GREAT HOPE

\* The power of CHRIST'S SACRIFICE is more powerful than any sin imaginable (1 Corinthians 6:9, 11 Do you not know that the unrighteous will not inherit the kingdom of God? . . . (11) And such were some of you. But you were washed, but you were sanctified, but you were justified in the name of the Lord Jesus and by the Spirit of our God.)

### Ways the Bible Says Sin is Different:

(1 Corinthians 5:12 For what *have* I to do with judging those also who are outside? Do you not judge those who are inside?)

### 所有罪都是一样的方面：

#### 1. 我们同有最大的需要

\* 我们所有人都是在同一位置上，是罪人，需要伟大的救主

(西 2:13 你们从前在过犯和未受割礼的肉体中死了，神赦免了你们（或作：我们）一切过犯，便叫你们与基督一同活过来；弗 2:8-9 你们得救是本乎恩，也因著信；这并不是出於自己，乃是神所赐的；(9) 也不是出於行为，免得有人自夸。)

#### 2. 我们同有那伟大的盼望

\* 基督牺牲献祭的功效可以赦免一切的罪

(林前 6:9, 11 你们岂不知不义的人不能承受神的国吗？ . . . (11) 你们中间也有人从前是这样；但如今你们奉主耶稣基督的名，并藉著我们神的灵，已经洗净，成圣，称义了。)

### 圣经说罪不一样的方面：

(林前 5:12 因为审判教外的人与我何干？教内的人岂不是你们审判的吗？)

1. Struggling with sin versus LIVING IN SIN (Romans 6:2 Certainly not! How shall we who died to sin live any longer in it?, Galatians 5:19-21 Now the works of the flesh are evident, which are: adultery, fornication, uncleanness, lewdness, (20) idolatry, sorcery, hatred, contentions, jealousies, outbursts of wrath, selfish ambitions, dissensions, heresies, (21) envy, murders, drunkenness, revelries, and the like; of which I tell you beforehand, just as I also told you in time past, that those who practice such things will not inherit the kingdom of God., 1 John 1:9 If we confess our sins, He is faithful and just to forgive us our sins and to cleanse us from all unrighteousness.)

2. Some sins LEAD TO DEATH, some don't (1 John 5:16-17 If anyone sees his brother sinning a sin which does not lead to death, he will ask, and He will give him life for those who commit sin not leading to death. There is sin leading to death. I do not say that he should pray about that. (17) All unrighteousness is sin, and there is sin not leading to death., Romans 8:1 There is therefore now no condemnation to those who are in Christ Jesus, who do not walk according to the flesh, but according to the Spirit., 1 Corinthians 11:30-31 For this reason many are weak and sick among you, and many sleep. (31) For if we would judge ourselves, we would not be judged.)

3. God especially HATES some sins Proverbs 6:16-19 "These six things the LORD hates, Yes, seven are an abomination to Him: A proud look, A lying tongue, Hands that shed innocent blood, A heart that devises wicked plans, Feet that are swift in running to evil, A false witness who speaks lies, And one who sows discord among brethren."

1. 在罪中挣扎与活在罪中的对比

(罗 6:2 断乎不可! 我们在罪上死了的人岂可仍在罪中活著呢? 加 5:19-21 情欲的事都是显而易见的, 就如奸淫、污秽、邪荡、(20) 拜偶像、邪术、仇恨、争竞、忌恨、恼怒、结党、分争、异端、(21) 嫉妒(有古卷加: 凶杀二字)、醉酒、荒宴等类。我从前告诉你们, 现在又告诉你们, 行这样事的人必不能承受神的国。约一 1:9 我们若认自己的罪, 神是信实的, 是公义的, 必要赦免我们的罪, 洗净我们一切的不义。)

2. 有些罪是至於死的罪, 有些罪却不是(约一 5:16-17 人若看见弟兄犯了不至於死的罪, 就当为他祈求, 神必将生命赐给他; 有至於死的罪, 我不说当为这罪祈求。(17) 凡不义的事都是罪, 也有不至於死的罪。罗 8:1 如今, 那些在基督耶稣里的就不定罪了。林前 11:30-31 因此, 在你们中间有好些软弱的与患病的, 死(原文作睡)的也不少。(31) 我们若是先分辨自己, 就不至於受审。)

3. 神特别恨恶一些罪

(箴 6:16-19 耶和华所恨恶的有六样, 连他心所憎恶的共有七样: (17) 就是高傲的眼, 撒谎的舌, 流无辜人血的手, (18) 图谋恶计的心, 飞跑行恶的脚, (19) 吐谎言的假见证, 并弟兄中布散分争的人。)